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BAKGRUNNSNOTAT  

Emne: Dokumentasjon til møtet i Samordningsgruppen 15.september 2022 

Til:  Samordningsgruppen for geografisk informasjon 

Fra:  Kartverket v/sekretariatet  

Dato:  8.september 2022 

 

Vi viser til agenda. Her følger mer informasjon til de aktuelle sakene. 

Administrative saker 
Gjennomgang av referat 19.mai 2022  

 
 

Oppfølgingspunktene fra 19.mai 2022  

Sak Oppfølgingspunkt Hva er gjort? 

09/2022 Strategi og handlingsplan 

Tiltak 1 Kjernedatautredningen: 

Samordningsgruppens representanter skal 
bidra aktivt med innspill inn mot 
samfunnsanalysen og temaanalysen. 

Andre aktører blir involvert av Agenda 
Kaupang 

Se egen sak i møtet 

Tiltak 12 Gjenbruk: 

Det skal etableres en arbeidsgruppe for å 
prioritere oppgaver/tiltak. 
Samordningsgruppen sender inn forslag til 
medlemmer. 

Se egen sak i møtet 

 

  

Forslag vedtak: 

Samordningsgruppen godkjenner referat fra møtet 19.mai 2022.  
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forts. 

Sak Oppfølgingspunkt Hva er gjort? 

Sak 10/2022 Løypemelding finansiering 

Kartverket oppfordret representantene til 
å bidra med innspill og argumenter i den 
videre prosessen 

Se egen sak i møtet 

Sak 11/2022 Løypemelding GEOSATS 

Oppfølging av tiltak 3 – Forenkle dataflyten 
inn og ut av kommunens systemer 

Se egen sak i møtet 

Oppfølgingspunkt fra sak 29/2021 

 Kartlegge behovet for fortsatt bruk av 
SOSI-formatet hos regionale 
parter/brukere 

Vi har kontaktet alle 
fylkesgeodatautvalg – gjennom 
tilhørende sekretariat ivaretatt av 
lokalt fylkeskartkontor. Vurderingen 
i fylkesgeodatautvalgene har ulike, 
og alle har heller ikke hatt det til 
vurdering/ diskusjon. De fleste har 
behandlet dette, og 
tilbakemeldingen er ikke entydig – 
likevel med et klart flertall på at SOSI 
– filformatet kan avvikles på en gitt 
dato noe fram i tid. En forutsetning 
er at programvare er 
gjennomgående tilpasset nye 
filformater. Der det var reservasjon 
mot avvikling, gikk det på at man 
ikke så behovet for avvikling av et 
velfungerende utvekslingsformat.    

Konklusjonen er at ut fra 
tilbakemeldinger fra 
fylkesgeodatautvalgene – og 
kommuner, så kan SOSI – filformatet 
avvikles. Det må legges en 
fremdriftsplan for dette som hele 
bransjen er innforstått med.   

 

Ny representasjon 

KS’ representant Kristin Tandberg, Asker kommune, har gått ut av Samordningsgruppen og erstattes 
av Jan Christian Andersen, Arendal kommune. 

I tillegg vil Heidi Liv Tomren, KS (sentralt), og Lars Elsrud, Eiendomsdivisjonen i Kartverket, stille som 
observatører i Samordningsgruppen. 
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Sak 12/2022 Strategi og handlingsplan 
Midtveisevalueringen og revisjon høsten 22 (for 23) 

Kartverket deltok i et oppfølgingsmøte mellom konsulentene og KDD 26. august der status på 
evalueringsarbeidet ble presentert. Menon Economics er nå ferdig med kartleggingsdelen av 
oppdraget, og jobber videre ihht framdriftsplan. Utkast til rapport skal være ferdig 23. september, 
mens endelig leveranse av midtveisevalueringen vil være 7. oktober. 

Evaluereringen er nå i fase der råmaterialet vil bli bearbeidet, så en status fra arbeidet så langt vil 
være på et overordnet nivå på møtet i Samordningsgruppen. Det er imidlertid behov for å starte en 
diskusjon og prosess rundt videre form og innhold på handlingsplanen til geodatastrategien fra 2023 
og ut 2025 med utgangspunkt i anbefalinger fra midtveisevalueringen.   

 

Samordningsgruppen må ta stilling til hvilket omfang en revisjon (for 2023) av handlingsplanen som 
skal gjennomføres.  

Sekretariatet foreslår at en omfattende revisjon avventes av midtveisevalueringen, men at 
oppdatering av eksisterende tiltak og årsrapportering gjennomføres med frist ca 1.desember 

 

T1 – Identifisere kjernedata i infrastrukturen – status og utfordringsrapport 

Kjernedatautredning er bestilt av KDD til Kartverket i tildelingsbrev 2022. Arbeidet med kjernedata er 
delt i 2. Leveranse 2 blir fokus i dette SG-møtet. 

- Samfunnsanalyser (leveranse 1) 
o som fokuserer på geografiske grunndata som konsept, forhold til andre 

fagområder/sektorer, mål, styringsstrukturer, forholdet til kunnskaps- og 
digitaliseringspolitikk mv  

- Temaanalyse-databeskrivelser (leveranse 2) 
o Beskriver og drøfter ulike tema definert som «fundamental data» av FN 
o Skal drøfte status og utfordringer knyttet til ulike parametere 

Kartverket vil levere en oversendingsrapport til KDD som oppsummerer rapporter/materiale fra de to 
del-arbeidene.  

Vi ønsker å drøfte metodikk  

1. Benytter FNs temainndeling og opplegg – synspunkter?  
2. Etablerer et overordnet kriteriesett – synspunkter?  
3. Benytter Kartverkets kjennskap til brukerbehov mv i analyse – synspunkter?  
4. Hvilke parametere er viktig i drøftingen/vurdering av datagruppene 
5. Rapport - synspunkter  

1. gir en foreløpig drøfting av utfordringer  
2. en foreløpig kategorisering av data 

6. Videre prosess … 
 

NB: Kartverket er midt i utprøvingsfasen for kriterier, struktur mv. Resultater skal gi grunnlag for 
senere beredere diskusjoner.  Se ppt.  
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T15 - Beredskap 

Det var toppledermøte 24.8, med Forsvaret, Politiet, Helsedirektoratet og DSB og Kartverket. 
Underlagsmateriale om situasjon, utfordringer mv ble gjennomgått. Det var diskusjon om muligheten 
av å levere satsningsforslag. Det ble pekt på at foreliggende materiale og kapasitet er ikke 
tilstrekkelig til å levere satsningsforslag nå. Det er intensjon at Kartverket og DSB skal diskutere 
mulige veier videre.  

 

T12 - Gjenbruk – rapporter foreligger og peker til flere dataeiere 

Gjenbrukstiltaket skal stimulere til at mer data tas vare på slik at det blir tilgjengelig for viderebruk i 
offentlig og privat sektor. En vil realisere verdier i allerede ligger utførte datainvesteringer.  

 Rapporter med anbefalinger til tiltak – hvilke er særlig viktige? 

- Våren 2022 kom to rapporter som ble gjennomgått på siste SG-møte. Begge rapportene 
peker på en rekke mulige tiltak og fokusområder. SG ga midler til rapport fordi SG mener 
dette er et viktig tema. Vi ber SG-medlemmer og andre tilhørende etater under de ulike 
departementsområdene om å reflektere rundt hvilke av tiltakene i rapportene som er særlig 
viktige å gjennomføre, og hvilke konkrete skritt som kan tas, i form av prosjekter mv. 

- Gjenbruk-konsept, løsninger, forslag til tiltak- Agenda Kaupang.  
- Gjenbruk – juridiske forhold, forslag til tiltak – Kartverket og NVE 

  

Deltagelse fra etater og aktører? 
- Det er lite aktivitet på tiltaket, dette skyldes bl.a. liten kapasitet i Kartverket, og liten 

interesse fra etatene. Vi hadde dette oppe på siste møte og det ble bedt om å komme med 
innmelding til deltagelse i arbeidet. Ingen har meldt interesse. Vi ønsker pånytt at en melder 
interesse for å gjennomføre egne tiltak eller deltagelse i felles aktiviteter.  

-   
SVV – modellbasert vegbygging – case 

- Gjenbrukstiltaket har framhevet en case. SVV arbeider med å innføre modellbasert 
planlegging, prosjektering mv. En rekke større og mindre utfordringer er pekt på også når det 
gjelder gjenbruk, avlevering av data som oppstår inn i nasjonale baser, standardisering av 
format og api mv. SVV ser en del utfordringer som ønskes diskutert, og ønsker konkrete tiltak 
for å løse utfordringene. Etater, kommuner og andre parter er vesentlige i å støtte SVV og 
andre større prosjekteringsaktører. Alle parter må tenke – hva kan min etat gjøre for å støtte 
dette store viktige digitaliserings-tiltaket fra SVV   

- Utfordring ved oppdatering av geodata fra modellbaserte prosjekter, ifølge SVV;  
- Flere datasett i vår felles infrastruktur mangler UML-modell og støtte for GML 
- Vedtatte krav (UML + GML) er ikke tilstrekkelig godt kjent – markedsføring? 
- Flere datasett mangler ett mottaksapparat eller det er ikke godt kjent – T12 Akt. 5 og 6 
- Vi mangler en samlet oversikt over formelle krav for gjenbruk –T12 Aktivitet 4  
- Vi mangler felles verktøy for validering av GML-filer 

 
Forslag til videre oppfølging skrives inn etter diskusjon i SG. 

Forslag til vedtak:  

Samordningsgruppen stiller seg bak foreslått metodikk.  

https://www.geonorge.no/contentassets/90a6535ddf9346e38cb1d4de3a1ab228/rapport_kartverket_gjenbruk-av-geodata---en-samfunnsfaglig-analyse_ak.pdf
https://www.geonorge.no/contentassets/90a6535ddf9346e38cb1d4de3a1ab228/rapport-gjenbruk-av-geodata-juridisk-kartverket-feb2022.pdf
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Ftiltaksplan.geonorge.no%2Ftiltak%2F12%2Faktivitet%2F5&data=05%7C01%7CArvid.Lillethun%40kartverket.no%7C0115a9524a664bd05c0808da8ca30eaf%7C7f74c8a243ce46b2b0e8b6306cba73a3%7C0%7C0%7C637976929210993302%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=fjn7jExbTWbLQt2Fszy0M7Wu4CYc0gRaHNQNH2FRNlE%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Ftiltaksplan.geonorge.no%2Ftiltak%2F12%2Faktivitet%2F6&data=05%7C01%7CArvid.Lillethun%40kartverket.no%7C0115a9524a664bd05c0808da8ca30eaf%7C7f74c8a243ce46b2b0e8b6306cba73a3%7C0%7C0%7C637976929210993302%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=XYShMpPUlFd%2F4tb5aIVh4avs81gOhqUsDKeddGFNo8A%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Ftiltaksplan.geonorge.no%2Ftiltak%2F12%2Faktivitet%2F4&data=05%7C01%7CArvid.Lillethun%40kartverket.no%7C0115a9524a664bd05c0808da8ca30eaf%7C7f74c8a243ce46b2b0e8b6306cba73a3%7C0%7C0%7C637976929210993302%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=njut21mc7ZW41P%2BxgZfV%2BnIrnYmA9%2BWvgUYC2Db6Yek%3D&reserved=0
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Sak 13/2022 KS - veikart og tiltak 
Heidi Liv Tomren presenterer tiltakene fra KS’ veikart og hvordan de ser for seg at dette bør 
hensyntas inn i tiltakene i handlingsplanen. 

 

Sak 14/2022 Revitalisering av underliggende fagfora 
Standardisering: 

Det er et ønske om å tettere brukerinvolvering knyttet til standardiseringsarbeidet og om å ta dette 
inn i de underliggende fagforaene – slik som Plandataforum har gjort. 

 

Matrikkelforum (oppfølgingspunkt fra nov 21 – sak 28/2021) 

Matrikkelforum var et møtested for partene i Norge digitalt hvor spørsmål knyttet til 
matrikkelinformasjon kunne diskuteres. Forumet har ligget i dvale i flere år da interessen var 
avtagende, og ingen ny leder meldte seg da den forrige ga seg. Kartverket har foreslått å legge ned 
forumet. 

 

 

Sak 15/2022 Framtidig finansiering av geografisk infrastruktur, 
prosjekter og aktiviteter 
Geovekst-rapport: 

I tildelingsbrevet for 2021 ba Kommunal- og distriktsdepartementet (KDD) Kartverket gjennomgå 
kostnaden, den samfunnsmessige anslåtte nytteverdien og bruken av datasettene i Geovekst. 
Oppdraget ble besvart i samarbeid med Geovekst. Arbeidet omfattet også et eksternt oppdrag, 
Nyttevurdering av Geovekst-data, utført av Agenda Kaupang. Endelig rapport datert 18.08.2022 ble 
overlevert KDD. Mandag 29. august var kartverksjef Johnny Welle og Einar Jensen hos KDD og 
presenterte deler av innholdet for statssekretær Kjersti Bjørnstad med følge. Det ble i 
presentasjonen spesielt lagt vekt på tre forhold. 

 

Forslag til vedtak: 

Kartverket ønsker å samordne, men i framtiden ønsker vi å jobbe innsiktsdrevet mer direkte inn 
mot de enkelte brukernes behov. Tilbakemeldingene fra også andre fora er at scopet 
«Matrikkelen» blir for stort og brukerne for forskjellige for at slike store fora fungerer. Vi står 
overfor et stort moderniseringsarbeid på eiendomsområdet i Kartverket (blant annet ved 
modernisering av matrikkelen). Vi vil fra 2023 invitere til åpne «brukerwebinar» to ganger i året 
hvor vi blant annet gir informasjon om innsiktsarbeid/kartlagte brukerbehov, strategiske og 
brukerrettede veikart og pågående aktiviteter innenfor eiendomsområdet til Kartverket. Der vil 
vi ønske alle brukere velkommen. 

Hvis Samordningsgruppen har ytterligere behov enn dette så stiller vi opp, men da må andre 
enn Kartverket stå for administrasjon. 
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1. Alle samfunnsområdene som har stor nytte av de mest detaljerte kartdataene 
2. Usikkerheten i hvordan implementeringen av Open data direktivet vil påvirke Geovekst-

samarbeidet 
3. Utfordringene med å finansiere utvikling, drift og vedlikehold av de sentrale 

forvaltningsløsningene som er selve hjerte infrastrukturen 
 

GEOSATS 

Nærmere informasjon blir gitt i møtet. 

 

Informasjonssaker  
Pris for gode døme 

Nasjonalt geodataråd og Kommunal- og distriktsdepartementet vil gjøre det tydelig hvilken nytte vi 
som samfunn har av geografisk informasjon. For tredje år på rad blir derfor virksomheter, etater og 
organisasjoner oppfordret til å sende inn innovative eksempler på bruk av geodata. Dette kan være 
en app, en god publikumsløsning, et fagsystem eller ulike saksbehandlingsverktøy. 

Det har vært svært positiv deltagelse tidligere år, det har gitt mulighet for ekstra dialog og fokus om 
geodata med politisk ledelse mv i KDD og gitt mye positiv omtale og kunnskap om geodata og 
brukerløsninger.   

I år blir kåringen før jul, og frist for å levere inn bidrag er 7. oktober. Se mer her, spre gjerne 
informasjon i deres kanaler. https://www.kartverket.no/api-og-data/dome-pa-geodata 

 

Endringer i Landdivisjonen 

Nærmere informasjon bli gitt i møtet. 

 

 
Eventuelt 
 

Neste møter i 2022  
Møter høsten 2022: 

20.oktober – tentativt temamøte digitalt - utgår 

17.november – ordinært møte fysisk 

 

Tilgang til sakspapirer i Teams 

https://www.kartverket.no/api-og-data/dome-pa-geodata
https://teams.microsoft.com/l/team/19%3aZC07OapL0VHn8kbNXFSoJfBmDOSFxZ3wD2PiZv3Fufw1%40thread.tacv2/conversations?groupId=84ba52d2-2c24-4eb0-8178-cf7bc76630c8&tenantId=7f74c8a2-43ce-46b2-b0e8-b6306cba73a3
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